
 

9. juni 2022  

I henhold til § 37, stk. 1 i Forretningsordenen for Inatsisartut, fremsætter jeg 

følgende spørgsmål til Naalakkersuisut: 

 

Spørgsmål til Naalakkersuisut: 

 

1. Har Naalakkersuisut kendskab til hvorfor der ingen sender er for 

KNR radio i Qaanaaqs byd Qeqertaq?  

a. Hvis de har kendskab, hvorfor er der ingen sender? 

b. Vil man fremadrettet sikre KNR kan udsende radio? 

2. Agter Naalakkersuisut at tage initiativ til at sikre telefonlinjer i 

Qeqertat? 

a. Vil de udvikle telefonlinjer? 

b. Vil de kunne benytte iridium satellit telefoner? 

(Medlem af Inatsisartut Mikivsuk Thomassen, Inuit Ataqatigiit) 

Begrundelse: 

Jeg begrunder mine spørgsmål med, at jeg fornyelig fik en henvendelse om, at 

man i Qaanaaqs bygd Qeqertaq ikke længere kunne lytte til KNR-Radios 

udsendelser. Det er en meget vigtig kanal der er blevet klippet og den eneste 

kanal som sikrer dem nyheder fra omverdenen også fordi de ikke har direkte 

forbindelse ud til og fra bygden, hvorfor jeg håber at man snarest sikrer dem 

forbindelse med omverdenen. 

Man bør sikre telefonforbindelser, idet man i en udvikling ikke kan komme 

uden om at kunne have hurtige og faste forbindelser.  



 

De fleste må bruge Iridium satellittelefoner når de skal have forbindelse med 

omverdenen og denne forbindelse er ustabil hvor man de fleste gange må 

opholde sig udendørs for i det hele taget at få forbindelse hvorfor jeg ønsker 

en snarlig løsning på problemet. 

Jeg søger om at modtage svar inden for 10 arbejdsdage. 

 


